
Beste voorzitter, beste raadsleden,


Mijn naam is Wanda Park en ik ben mede-eigenaar van CrossFit Etten-Leur. Als 
gepassioneerde pleitbezorger voor gezondheid en welzijn, voel ik me dankbaar dat ik 
vandaag het woord mag voeren over de mogelijke opening van een KFC. Het voorstel 
krijgt ook veel aandacht van andere sprekers, en ik ben het met velen van hen eens dat er 
verschillende belangrijke overwegingen zijn. Maar het is voor mij een noodzaak om mijn 
persoonlijke verhaal met u te delen, omdat dit voorstel voor mij en voor onze 
gemeenschap zoveel meer betekent.


Gezondheid is voor mij niet alleen een keuze – het is een noodzaak. Ik heb Multiple 
Sclerosis, en elke dag moet ik afwegen wat ik eet, hoe ik beweeg en hoe ik mijn lichaam 
verzorg. Deze keuzes kunnen letterlijk het verschil maken tussen kunnen lopen of niet. 
Dat klinkt misschien zwaar, maar het is mijn dagelijkse realiteit. Het benadrukt voor mij 
des te meer waarom een gezonde leefstijl zo essentieel is. Daarom maak ik me zorgen 
over de invloed van nog een fastfoodrestaurant, zoals KFC, op de gezondheid van onze 
gemeenschap. De keuze om gezond te leven is niet altijd makkelijk, maar het maakt wel 
het verschil.


Het voorstel doet me denken aan een citaat van Greg Glassman, de oprichter van 
CrossFit: “Doe het juiste om de juiste redenen voor de juiste mensen.” Dit principe is een 
leidraad in mijn dagelijks leven. Het is ook wat ik graag met u wil delen wanneer we 
nadenken over de gevolgen van nog een fastfoodrestaurant in onze gemeente.


Wat is het juiste? 
Het juiste voor onze gemeenschap is om gezondheid en welzijn van onze inwoners 
voorop te stellen. Fastfood zoals dat van KFC bevat veel ongezonde vetten, suikers en 
zout. Deze voedingsstoffen dragen bij aan de alarmerende stijging van 
gezondheidsproblemen zoals obesitas, hartziekten en diabetes. Dit staat haaks op de 
beweging die we in Etten-Leur juist willen stimuleren: een gezondere, fittere 
gemeenschap. Wist u bijvoorbeeld dat er nu meer CrossFit-sportscholen in Nederland zijn 
dan McDonald's-vestigingen? Dit laat zien dat steeds meer mensen kiezen voor een 
gezonde levensstijl en zich bewust worden van de impact van voeding. Dit sluit perfect 
aan bij de doelen die wij als gemeente hebben vastgelegd in de preventie- en 
sportakkoorden. We hebben al zoveel vooruitgang geboekt, en ik ben bang dat de 
opening van nog een fastfoodrestaurant deze positieve trend zou kunnen ondermijnen.


Wat zijn de redenen achter dit voorstel? 
Wat is de echte impact van een nieuwe fastfoodketen in onze gemeente? We moeten ons 
afvragen of het gemak van fastfood opweegt tegen de bredere gevolgen voor de 
gezondheid van onze inwoners. Bovendien dragen multinationals zoals KFC vaak weinig 
bij aan de lokale economie. De winst gaat vaak naar buitenlandse aandeelhouders, terwijl 
lokale ondernemers – de mensen die investeren in onze gemeenschap – steeds meer in 
de verdrukking komen. Etten-Leur heeft zoveel unieke, lokale eetgelegenheden die niet 
alleen lekker zijn, maar ook bijdragen aan de identiteit van onze stad. Door de komst van 
nog een fastfoodketen lopen we het risico dat we deze lokale cultuur verliezen en dat 
onze gemeente gedomineerd wordt door een uniform aanbod van massaproducten.


Voor wie doen we dit? 
Het antwoord is simpel: voor onze inwoners. Voor onze kinderen, voor onze gezinnen, en 
voor de toekomstige generaties. Zij verdienen het om op te groeien in een omgeving die 
gezondheid, welzijn en economische stabiliteit bevordert. Het is onze taak om ervoor te 



zorgen dat de keuze die we vandaag maken, de juiste is voor hen. Dat betekent niet 
kiezen voor winstbejag van multinationale bedrijven, maar kiezen voor de toekomst van 
Etten-Leur en de gezondheid van onze gemeenschap. De beslissing die maandag 9 
december genomen wordt, zal de richting bepalen voor de Etten-Leur die wij doorgeven 
aan de volgende generatie.


 
Laten we ter afsluiting, met het citaat van Greg Glassman in gedachten, vast blijven 
houden aan het principe van “het juiste doen, om de juiste redenen, voor de juiste 
mensen.” Laten we kiezen voor een toekomst waarin gezondheid, lokale economie en de 
culturele identiteit van Etten-Leur voorop staan. Laten we niet toegeven aan de verleiding 
van een fastfoodketen die de gezondheid van onze gemeenschap ondermijnt. Ik ben 
ervan overtuigd dat we samen een gezondere, welvarendere toekomst kunnen bouwen 
voor alle Etten-Leurenaren.


Dank u wel.





